
Protokół nr 4/2015 

posiedzenia 

Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 27 marca 2015 r., w godz. 13
00

 – 14
05

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko 

i zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Wykorzystanie środków finansowych (budżet +PFRON ) przekazanych w 2014 r. na 

działalność sportową, kulturalną i rekreacyjną. 

 

4. Funkcjonowanie szkół ponadgimnazjalnych w Powiecie Białogardzkim z 

uwzględnieniem aspektu finansowego i awansu zawodowego. 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał na VI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury zapoznali się z proponowanym porządkiem 

obrad. 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 3/2015 z dnia 

23 lutego 2015 roku. 

 

 

Ad.3 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

przekazała członkom komisji informacje na temat wykorzystania środków finansowych z 

PFRON przekazanych w 2014 r. na działalność sportową, kulturalną i rekreacyjną. 

Poinformowała, że w 2014 roku na realizację w/w zadań wydatkowano środki w wysokości 

89.299 zł. Podmioty chcące uzyskać dofinansowanie z PFRON zobligowane są do złożenia 

stosowanego wniosku w odpowiednim terminie. W 2014 roku zrealizowano 23 wnioski. 

Następnie przedstawiała listę podmiotów, które aplikowały o środki i je otrzymały.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał ile złożono wniosków.  
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Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że wpłynęło 30 wniosków. Nie wszystkie 

wnioski zostały pozytywnie rozpatrzone, ponieważ np. nie spełniały wymogów formalnych. 

Część z nich została odrzucona, ponieważ dana organizacja złożyła wniosek o organizacje 

kilku imprez o podobnym charakterze.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał czy Atletyczny Klub 

Sportowy z Białogardu składał wniosek. 

Dyrektor – Anna Kowalczyk udzieliła pozytywnej odpowiedzi. Poinformowała, że Klub 

starał się o dofinansowanie Integracyjnego Turnieju w Wyciskaniu Sztangi Leżąc o Puchar 

Burmistrza Miasta Białogard. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał w jakim dniu w/w 

Klub złożył powyższy wniosek. 

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że Klub złożył wniosek 13 grudnia 2013 roku.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał o wydatkowanie 

środków np. na zakup sprzętu rehabilitacyjnego.  

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że brakuje środków na realizację w/w zadań, a 

ponadto tych środków z roku na rok jest coraz mniej (w 2015 roku jest ich o 20.000 zł mniej). 

Oświadczyła, że największe środki z PFRON przeznaczane są na utrzymanie dwóch 

Warsztatów Terapii Zajęciowej; jednego w Karlinie i drugiego w Białogardzie (813.780 zł 

rocznie). Następnie poinformowała o rozdysponowaniu pozostałych środków z PFRON. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał o termin składania 

wniosków dotyczących dofinansowania imprez sportowych.  

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że wniosek powinien być złożony do 30 

listopada roku poprzedzającego termin realizacji danej imprezy. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał od czego zależy 

wysokość dofinansowania danej imprezy. 

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że z uwagi na zmniejszone środki oraz  

zwiększające się zapotrzebowanie na np. sprzęt rehabilitacyjny zaproponowała Zarządowi 

Powiatu ustalenie ścisłych kryteriów dofinansowania. Po pierwsze dany podmiot starający się 

o dofinansowanie może złożyć tylko jeden wniosek. Po drugie wysokość tego dofinansowania 

będzie wynosić maksymalnie 2.000 zł. -  40 % wkładu własnego musi posiadać 

wnioskodawca. Ponadto w imprezie muszą wziąć udział osoby niepełnosprawne. 

Radny – Bogusław Stanczewski oświadczył, że na rynku powiatowym brakuje 

stowarzyszenia, które bezpośrednio zajmuje się działalnością na rzecz osób 

niepełnosprawnych.  

 

Członkowie Komisji zapoznali się z informacją na temat wykorzystania środków 

finansowych z PFRON przekazanych w 2014 r. na działalność sportową, kulturalną  

i rekreacyjną. 

 

 

Ad.4 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji – Ewa Popławska zapoznała 

radnych z informacją dotyczącą funkcjonowania szkół ponadgimnazjalnych w Powiecie 

Białogardzkim z uwzględnieniem aspektu finansowego i awansu zawodowego, co 

przedstawia załącznik nr 2 do protokołu. Poinformowała o liczbie etatów na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 

Białogardzki: stażyści – 3,33 etatu, kontraktowi – 22,29 etatu, mianowani – 60,59 etatu, 

dyplomowani – 78,69 etatu, bez stopnia – 0,42 etatu. Odnośnie wynagrodzenia nauczycieli 

poinformowała, że wysokość wynagrodzenia zasadniczego uzależniona jest od stopnia 

awansu zawodowego, posiadanych kwalifikacji oraz wymiaru zajęć obowiązkowych.  
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Poinformowała, że średnie wynagrodzenie w 2014 roku dla nauczyciela stażysty wnosiło 

2717 zł – średnia krajowa, w Powiecie Białogardzkim – 2998 zł.; dla nauczyciela 

kontraktowego – 3016 zł (w Powiecie Białogardzkim – 3553 zł); dla nauczyciela 

mianowanego 3913 zł (w Powiecie Białogardzkim – 4476 zł);  a dla nauczyciela 

dyplomowanego 5000 zł. (w Powiecie Białogardzkim – 5653 zł). Dodała również, że z uwagi 

na fakt, że średnie wynagrodzenie nauczyciela w Powiecie Białogardzkim jest wyższe od 

średniej krajowej nasz samorząd nie miał obowiązku wypłaty nauczycielom tzw. „dodatków 

uzupełniających”. 

Radna – Beata Pawlik zapytała czy była likwidacja etatów związana z niżem 

demograficznym. 

Naczelnik – Ewa Popławska udzieliła negatywnej odpowiedzi. Dodała, że co roku 

dyrektorzy szkół przy projektach organizacyjnych (gdy nie ma etatu) stosują tzw. 

wypowiedzenia warunków pracy i płacy, które są weryfikowane po dokonaniu naboru do 

szkół.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury zapoznali się z informacją dotyczącą 

funkcjonowania szkół ponadgimnazjalnych w Powiecie Białogardzkim  

z uwzględnieniem aspektu finansowego i awansu zawodowego. 
 

 

 

Ad.5 

Komisja Oświaty i Kultury zaopiniowała następujące  projekty uchwał Rady Powiatu w 

Białogardzie na VI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu  

 w  Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady 

Powiatu w  Białogardzie. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmian w składzie 

osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w  Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmian w 

składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w  Białogardzie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. 
 

 

b) wyboru członka Zarządu Powiatu w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 
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Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu w Białogardzie. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyboru członka 

Zarządu Powiatu w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyboru członka 

Zarządu Powiatu w Białogardzie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 2 głosy, wstrzymujących – 0 

głosów negatywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru 

członka Zarządu Powiatu w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 
 

 

c) zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w 

Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w 

placówce opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w 

Białogardzie. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zwiększenia 

wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo – 

wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zwiększenia 

wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo – 

wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w Białogardzie. 

 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie 

dziecka w placówce opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu 

Dziecka w Białogardzie w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 
 

 

d) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu 

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 
 

e) powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie, co 

przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie. 

Radna – Beata Pawlik zaproponowała, aby dzisiaj ustalić skład w/w komisji i nie przenosić 

dyskusji na w/w temat na Sesję.  

Radny – Bogusław Stanczewski oświadczył, że każde ugrupowanie może zgłosić swoich 

przedstawicieli na posiedzeniu Sesji. 

Radna – Beata Pawlik podtrzymała swoje wcześniejsze stanowisko, aby takie sprawy były 

uzgadniane na posiedzeniach komisji.  

Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał ile osób będzie liczyła komisja. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że komisja będzie liczyła siedem 

osób. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie. 
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Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 2 głosy, wstrzymujących – 0 

głosów negatywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015, co przedstawia załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 
 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały - zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015.  

Radna – Beata Pawlik zapytała dlaczego powiat otrzymał zmniejszoną subwencję 

oświatową.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że zmiana wynika z przeliczeń 

metryczki oraz wskaźników. Oświadczyła, że w miesiącu październiku zmienił się sposób 

naliczania subwencji.  

Radna – Beata Pawlik zapytała czy powiat będzie występował o zwiększenie subwencji na 

wspomaganie. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że powiat może występować wówczas, 

kiedy te zadania się zwiększą.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie - zmieniająca 

uchwałę budżetową na rok 2015. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie - zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2015. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu - zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2015,  w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

g) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2015 – 2025, co przedstawia załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały - zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 

– 2025. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie -  zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie -  zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 
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Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu -  zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025,  w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.6 

● Przewodniczący Komisji – Jan Połuboczko zapytał o koszty opracowania nowej Strategii 

Rozwoju Powiatu Białogardzkiego i dlaczego w tej strategii nie jest uwzględniony sport. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że firma opracowała dokument 

wstępny, który zostanie przekazany radnym do oceny. Szersza dyskusja będzie prowadzona 

na posiedzeniach komisji oraz na Sesji Rady Powiatu, podczas której głos zabiorą również 

przedstawiciele firmy, która opracowała dokument.  

Skarbnik Powiaty – Elżbieta Florek poinformowała, że w 2013 roku wydatkowano zaliczkę 

na opracowanie strategii w wysokości 5.000 zł, a w listopadzie 2014 wydatkowano kolejne 

środki w wysokości 34.975 zł.  

 

 

Ad.7 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 
 

 

Protokołowała 
Anna Kaleja 

 

 

                    Przewodniczący  

  Komisji Oświaty i Kultury 

 

Jan Połuboczko 


